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Z aměstnanci třeboňských lázní jsou 
díky svému pracovnímu nasazení, vy-
soké kvalifikaci pro svou práci i pří-
jemný a lidský přístup většinou na-

šich hostů hodnoceni velmi kladně. Když se 
zaměříme na ty, kteří pracují v balneoprovo-
zu a zdravotnickém úseku, najdeme v jejich 
práci i další bohulibou činnost, kterou je men-
toring pro budoucí talenty v oboru masér. 
Punc kvality v SLT nese i výběr partnerských 
škol. V roce 2010 došlo k navázání spolupráce 
s prestižní zdravotnickou školou nejen na ji-
hu Čech. Řeč je o českobudějovické Střední 
zdravotnické škole a  vyšší odborné škole 
zdravotnické (SZŠ a VOŠZ České Budějovice), 
která se již více než dvacet let úspěšně rozvíjí 
pod vedením ředitele Karla Štixe.

Pane řediteli, kde všude absolvují studenti 
vaší školy praxi?
Hlavními partnerskými pracovišti pro výkon 
praxe našich studentů jsou jihočeské nemocni-
ce. Největším partnerem je pak Nemocnice 

České Budějovice. Velmi si vážíme spolupráce 
se Slatinnými lázněmi Třeboň, která úspěšně 
funguje od roku 2010. Spolupracujeme i s jiný-
mi lázněmi a jednu dobu jsme uvažovali do-
konce o akreditaci oboru Lázeňský pracovník. 
Tento záměr jsme však nakonec nezrealizovali.

O SZŠ a VOŠ je často v dobrém slyšet 
i v souvislosti s různými akcemi 
a programy. Zmíníte alespoň některé 
z nich?
Mojí vizí je, aby naše škola byla centrem celo-
životního vzdělávání. Naše aktivity a progra-
my se tedy kromě studentů zaměřují i na ve-
řejnost od předškolního až po seniorský věk. 
Jedná se o kurzy a edukativně zaměřené pro-
gramy, kde mají účastníci příležitost získat 
informace a praktické zkušenosti, jak řešit 
například první pomoc nebo jak chránit své 
zdraví.

Vraťme se nyní ke spolupráci vaší školy 
a našich lázní. V čem vidíte přínosy pro 
studenty z oboru Masér sportovní 
a rekondiční?
I naše škola disponuje zázemím v podobě bal-
neoprovozu ke studijním účelům. Nicméně 
nic nepředčí praxi, kdy naši studenti pod ve-
dením pracovníků lázní mají příležitost se-
tkat se s různými typy pacientů. Při praxi to-

tiž potřebují maximální variabilitu. Kdyby se 
masírovali pouze mezi sebou, nezískali by jis-
tě takové dovednosti, ke kterým patří napří-
klad komunikace s klienty, nebo například 
odlišný přístup k masážní praxi u starších lidí 
a seniorů. Zároveň si vyzkoušejí práci v jiném 
prostředí. Jako pro ředitele je pro mě důležité, 
aby partnerská pracoviště splňovala přísná 
kritéria a vykonávaná praxe byla pro studen-
ty skutečně přínosná. V třeboňských lázních 
jsou navíc zaměstnáni i naši bývalí vynikající 
studenti. Například pan doktor Marek Ze-
man, a mohl bych jmenovat i další.

Jaký je zájem o masérské obory?
Zájem je velký. Maturitní studijní program 
Masér sportovní a rekondiční však otevíráme 
pouze jednou za dva roky. Kapacitně bychom 
obor jistě naplnili každý rok, ale musíme brát 
v úvahu úspěšnou uplatnitelnost studentů 
v praxi, proto přijímáme nové žáky ke studiu 
každé dva roky.

Jaký je váš názor na využití wellness 
a lázeňské péče jako prevence?
Kvůli životnímu stylu se snižuje kondice vět-
šiny z nás. Prodlužuje se délka života. Aby-
chom zůstali co nejdéle zdraví a aktivní, je 
prevence důležitá. Já sám se věnuji dlouhá lé-
ta saunování. 

mentoring studentů zdravotnické školy

v třeboňských lázních roste  
další generace skvělých masérů 

studenti českobudějovické střední zdravotnické školy a vyšší odborné školy zdravotnické na praxi 
ve slatinných lázních Třeboň

U příležitosti 77. výročí založení střední 
zdravotnické školy a vyšší odborné školy 
zdravotnické v Č. Budějovicích se konal koncert 
houslového virtuosa jaroslava svěceného 
v koncertním sále Konzervatoře Č. Budějovice, 
kde ředitel školy Karel Štix spolu s jaroslavem 
svěceným předal 20 osobnostem pamětní medaile 
a pamětní listy. Mezi nimi také vedoucímu 
fyzioterapeutovi lázeňského domu Berta 
phdr. Marku zemanovi, ph.d., za dlouholetou 
spolupráci mezi školou a třeboňskými lázněmi




